

Title (en)

Machine for assembling the two panes of an edge-bonded insulating glazing.

Title (de)

Vorrichtung zum Verbinden zweier Glastafeln zu einer randverklebten Isolierglasscheibe.

Title (fr)

Machine pour l'assemblage des deux vitres d'un vitrage isolant collé aux bords.

Publication

EP 0213513 A2 19870311 (DE)

Application

EP 86111303 A 19860815

Priority

- DE 3529520 A 19850817
- DE 3539877 A 19851111

Abstract (en)

[origin: US4708762A] This apparatus includes a horizontal conveyor (3, 4) that has separate supporting elements (9; 11, 12) to support the two panes of glass (31, 32), some of which define a plane of movement of the panes (10), whereas the others define a plane that is parallel to this, and which can be moved out of engagement with the pane of glass (31) that is arranged at a distance from the plane of movement of the panes (10), this being done either synchronously or in groups. In order to inject a paste-like material between the two panes of glass (31, 32) there is at least one nozzle (36) which can be moved parallel to the plane of movement of the panes (10) transversely to the direction of movement (x) of the horizontal conveyor (3, 4). A separator that precedes the nozzle orifices of the nozzle (36) at a constant distance is provided, this penetrating into the space between the two panes of glass (31, 32).

Abstract (de)

Die Vorrichtung umfaßt einen Waagerechtförderer (3,4), welcher zum Abstützen der beiden Glastafeln (31, 32) getrennte Abstützelemente (9; 11, 12) hat, von denen die einen eine Scheibenlaufebene (10) definieren, während die anderen eine dazu parallele Ebene definieren und durch eine Betätigungsseinrichtung einzeln oder in Gruppen ausser Eingriff mit der im Abstand von der Scheibenlaufebene (10) angeordneten Glastafel (31) bringbar sind. Zum Einspritzen eines pastösen Materials zwischen die beiden Glastafeln (31, 32) ist wenigstens eine Düse (36) vorgesehen, welche parallel zur Scheibenlaufebene (10) quer zur Transportrichtung (x) des Waagerechtförderers (34) bewegbar ist. Den Düsenöffnungen der Düse (36) in gleichbleibendem Abstand vorauselend ist ein in den Zwischenraum zwischen den beiden Glastafeln (31, 32) eintauchender Abstandhalter vorgesehen.

IPC 1-7

E06B 3/66

IPC 8 full level

E06B 3/66 (2006.01); **E06B 3/673** (2006.01)

CPC (source: EP US)

E06B 3/6733 (2013.01 - EP US); **E06B 3/67365** (2013.01 - EP US); **E06B 3/67369** (2013.01 - EP US); **E06B 2003/67378** (2013.01 - EP US);
Y10T 156/17 (2015.01 - EP US); **Y10T 156/1744** (2015.01 - EP US); **Y10T 156/1798** (2015.01 - EP US)

Cited by

FR2654459A1; CN112459670A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0213513 A2 19870311; EP 0213513 A3 19870930; EP 0213513 B1 19891123; CA 1263223 A 19891128; DE 3539877 A1 19870402;
DE 3667089 D1 19891228; US 4708762 A 19871124

DOCDB simple family (application)

EP 86111303 A 19860815; CA 516064 A 19860815; DE 3539877 A 19851111; DE 3667089 T 19860815; US 89749386 A 19860815